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Vergadering Commissie  Algemene Zaken  d.d. 15 februari 2017 
Opgemaakt door Berry van 't Westeinde, griffier 
Aanwezig 
 

Erik Schellekens (voorzitter), Antoon van Baal (PvdA), Deborah 
Eikelenboom (SP), Marije de Groot-Haen (CDA), Bert Schellekens 
(Lijst Riel-Goirle), Willem Couwenberg (Lijst Couwenberg), Johan 
Swaans (VVD),  Mark van Oosterwijk (Pro Actief Goirle) 
Burgemeester Van Stappershoef,  wethouder Theo van der Heijden. 
 

Afwezig (met kennisgeving)  
 
Deze vergadering kunt u beluisteren op: https://raad.goirle.nl/Vergaderingen/Commissie-Algemene-
Zaken/2017/15-februari/20:00 
 
 
1. Opening en vaststelling agenda 
De voorzitter opent de vergadering. De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
2. Raadsvoorstel onderzoek Rekenkamercommissie "Meer grip op GHO" 
Vraag 1: 
Hoe zou u de vraag van de provincie "Welke toegevoegde waarde laat de samenwerking zien in 
het effectief inspelen op de maatschappelijke opgaven en de trend van multischaligheid?" willen 
beantwoorden? Wat wilt u nu bereiken met de samenwerking? Hoe ver kan wat u betreft de 
samenwerking gaan mede gelet op de opmerkingen die de provincie daarover maakt? 
 
LRG Het is een moeilijke discussie. Behoud van zelfstandigheid is bij velen nog een 

punt. Uiteindelijk gaat het erom wat we kunnen bieden en tegen welke kosten. 
Dat bepaalt de schaal. 
We maken wellicht  nog te weinig gebruik van de mogelijkheden die de 
samenwerking biedt.  
Vindt "organische groei" een jeukwoord. Daar kunnen we niet mee vooruit. We 
moeten doorpakken naar een paar niveaus hoger om meer uit de samenwerking 
te halen. 

PAG Vindt de vier vragen in de voorzet wel de vragen die wij ons moeten stellen. 
De toegevoegde waarde moet worden gezocht in een schaal tussen de regio Hart 
van Brabant en de eigen gemeente.  
De grenzen van wat wij organische groei noemen, zijn wellicht bereikt.  
We hebben nog niet geformuleerd voor welk probleem dit dan een oplossing is. 

CDA Het organisch wordt als makkelijk ervaren en zonder grenzen. Zelfstandigheid mag 
geen doel op zich zijn. Het is onontkoombaar dat er in samenwerking ook een 
glijdende schaal zit. Dat je op een duur ook strategisch gaat samenwerken. 
Op Wmo gebied doen we veel zaken al regionaal. Het is heel belangrijk dat de 
organisatie met wederzijds vertrouwen kennis en kunde uitwisselt.  
Het gaat erom dat een netwerk in wederzijds vertrouwen opgebouwd wordt.  
Onze identiteit pakken ze ons nooit af. Vindt dus dat we best de goede kant 
opgaan. 

https://raad.goirle.nl/Vergaderingen/Commissie-Algemene-Zaken/2017/15-februari/20:00
https://raad.goirle.nl/Vergaderingen/Commissie-Algemene-Zaken/2017/15-februari/20:00
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VVD Vindt dit heel erg lastig. Zelfstandigheid van Goirle en eigen beleidsvorming lopen 
als rode lijn door onze visie. 
De provincie geeft enerzijds aan dat we meer strategisch moeten denken. De 
provincie vindt dat we meer moeten doen dan op uitvoerend vlak samenwerken. 
Ze willen wel weten wat er goed gaat en beter kan. Ze vragen een kosten-baten 
analyse van de samenwerking. Dan heb je het over het uitvoerend vlak. 
We moeten van de provincie ook vragen wat inwoners en anderen van de 
samenwerking vinden. Moeten we dan naar een ambtelijke fusie of een 
herindeling toe? 
Heeft nog geen idee wat we met deze vraag moeten doen. 

PvdA We hebben het gehad over de drie K's: kwaliteit, kwetsbaarheid en kosten. Door 
samenwerking op kleine schaal (met Oisterwijk en Hilvarenbeek) kunnen we tot 
op bepaald niveau hierin winnen. Het reikt niet heel veel verder. Grotere krachten 
en meer toegevoegde waarde moeten we vinden in Hart van Brabant. 
We hebben wel een negatieve formulering. Dat is onze motivator een beetje voor 
deze samenwerking. 

Lijst 
Couwenberg 

IS van mening dat een grotere meerwaarde wordt bereikt door samenwerking met 
gemeenten in het stedelijk gebied. 

 
Vraag 2: 
Tot nu toe heeft de intergemeentelijke samenwerking het karakter gehad van 'organische groei'. 
Houdt u nog altijd vast aan deze keuze, of heeft u meer behoefte aan 'een stip op de horizon'? En 
welke vorm zou, in het licht bezien van het door u beoogde doel (zie vraag 1), de samenwerking 
dan uiteindelijk moeten krijgen? 
 
LRG We hebben behoefte aan een duidelijke stip op de horizon. De samenwerking zou 

moeten worden verbreed en verdiept naar beleidsmatig niveau. Daar valt nog veel 
winst te halen. 

PAG We hebben ooit bewust afgesproken om samen te werken, ook om het 
herindelingsspook een beetje buiten de deur te houden. De grenzen van 
organische groei zijn wel bereikt. Het moet wel meer bewust zijn.  
Wijst op het belang om de verschillen in de ICT infrastructuur goed op te lossen. 
Als je dat goed hebt geregeld, kun je daarna  verder doorgroeien. 
Ook moeten onze beide partners dan wel met dezelfde ambitie meegaan. 

CDA Hoeft geen stip op de horizon. Je moet niet meer werk verzinnen, als je het niet 
heel hard nodig hebt. 

SP Zelfstandigheid moet geen doel op zich zijn. Ook een stip op de horizon of 
organische groei moeten geen doel op zich zijn. We moeten in de ontwikkeling 
geen stations overslaan. SP gaat voor kleinschaligheid, organische groei is daarbij 
de eerste stap. 

VVD In januari 2015 hebben we aangegeven dat we eigen beleidsbepaling erg 
belangrijk vinden. Maar ook dat we ambtelijke samenwerking in de 
beleidsvoorbereiding niet bezwaarlijk vinden. Dat kan, maar de vraag is hoever we 
hiermee al zijn. 
We mogen een stukje verder kijken. Voor beleid is dat iets bezwaarlijker. 
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PvdA Kent het antwoord op de vraag ook niet. 
Weet niet wat de stip op de horizon is. Wanneer zijn we er? Alleen organische 
groei doet denken aan het gezegde "zolang als we maar marcheren, hoeven we 
niet te vechten". Die organische groei zou wel wat verstevigd en versterkt moeten 
worden. 
Wellicht moeten slimme mensen met out-of-the-box sessies eens buiten de 
kaders denken over hoe we nieuwe vormen van samenwerking kunnen bereiken. 

Lijst 
Couwenberg 

We moeten samenwerken met Tilburg. De inwoners zijn gericht op de 
voorzieningen van Tilburg. De grootste winst zit in de samenwerking met Tilburg. 

Burgemeester Mark van Stappershoef: 
Er is een divers beeld. Hoort dat organische groei niet direct verlaten moet worden. Van uitvoering naar 
beleid is een volgende stap.  
Er wordt op uitvoeringsniveau op heel veel gebieden samengewerkt. Ook op beleid, bijvoorbeeld de 
inkoop in het sociaal domein.  
Laat duidelijk zijn: er is geen probleem met de samenwerking. Er gebeurt heel veel. We zoomen nu nog in. 
Er zijn geen doelen op zich.  
Het ICT platform verbreedt de mogelijkheden tot samenwerking. Er vindt een onderzoek plaats, waarvoor 
de drie gemeenten gezamenlijk opdracht hebben gegeven en voor betalen.   
 
Vraag 3: 
Een terugkerend onderwerp in de voorliggende documenten is de vraag of de uitgangspunten die 
de raad in 2012 en 2015 heeft vastgesteld, nog steeds valide zijn. Wat is daarover uw opvatting? 
 
PAG De kaders zijn grotendeels nog valide. Je kunt er wel aan schaven. 

Zou graag wat grotere stappen zetten. Harmonisering van ICT zou een heel grote 
stap kunnen zijn. Al is dat niet eenvoudig. 
Bij beleidsvoorbereiding zou je door raadsvoorstellen in scenario's te schrijven ook 
een hoop kunnen bereiken. 
Er ligt ook een opdracht om alles wat je samen doet goed te linken aan de 3 K's. 
Dan geef je de samenwerking ook meer cachet. 

CDA Op de documenten kun je niets tegen hebben. We kunnen daar grote winst uit 
halen, al is het maar dat we niet allemaal het zelfde wiel uitvinden. Denkt niet dat 
de kaders erg aan verandering onderhevig zijn. 

SP Na samen het beleid voorbereiden is de volgende stap beleid harmoniseren. Dat is 
een stap te ver. Het moet geen doel op zich worden dat je beleid gaat 
harmoniseren. 

VVD Wijst erop dat het erg belangrijk is dat ICT systemen goed functioneren. Probeer 
maar eens een stap te zetten naar ambtelijke samenwerking en 
beleidsvoorbereiding. Het is niet eenvoudig om iedereen op een lijn te zetten. 
Laten we dit stapje maar eens voorzichtig gaan zetten. 

PvdA Als je de uitgangspunten leest dan zie je dat het behoorlijk behoudend is 
opgeschreven. Laat er eens een aantal wildebrassen over nadenken. De 
samenwerking zit nu vooral op bedrijfsvoering. Dat kun je in een speciale 
gemeenschappelijke regeling zetten. Bij een aantal beleidsthema's kun je dat ook 
doen. En vervolgens een brief in chocoladeletters aan de provincie schrijven dat zij 
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zich er even niet meer mee moeten bemoeien. 
Er zijn in Nederland heel veel ervaringen met herindeling en samenwerking. 
Ambtenaren bezingen vaak de voordelen van de herindeling. 

 
Vraag 4: 
Wat is uw opvatting over de positie van uw raad, gelet op het rapport van de 
rekenkamercommissie, om haar kaders te stellen om het geschetste doel te bereiken? 
LRG Volgens het rapport is de raad te weinig betrokken geweest bij het stellen van de 

kaders. Destijds was het wellicht een stap te ver om de raad ook een plaats te 
geven in het bepalen van de kaders. 
De wijze waarop we er nu over praten kan het onderwerp weer meer naar de raad 
brengen.  

PAG Het rapport steekt wel erg sterk in dat de raad een kleine rol heeft gespeeld bij het 
stellen van de kaders. Laten we nu vooral ons richten op de ICT 
Wij moeten als raad voeling houden bij het politiek en het bestuur van de 
gemeenten Oisterwijk en Hilvarenbeek. We moeten zorgen dat de politieke 
neuzen op politiek niveau dezelfde kant op blijven staan. 
Zet qua kaders in op de 3 K's. 
Laten we bewuste stappen zetten en meer inzetten op kwaliteit. Daar moeten we 
bewust items op kiezen. Het vereist denken aan de voorkant. Als je dat goed 
opgeschreven hebt, kun je dat ook aan de provincie laten weten. 

CDA De 3 K's kun je breed en smal invullen. Van elkaar leren is belangrijk. Uitwisselen is 
belangrijk. Wij krijgen toch een terugmelding in de begroting over de 3 K's? 
Voelde zich ongemakkelijk bij het rapport van de Rekenkamercommissie. Hadden 
we zitten slapen? Als we dit wat aanscherpen gaat het heel erg goed. 

VVD We focussen kennelijk teveel op de eigen zelfstandigheid. De VVD is hier niet op 
tegen. We breiden dit al uit door aan te geven dat we geen bezwaar hebben tegen 
ambtelijke samenwerking op beleidsvoorbereiding. 
Kan niet zien hoe effectief de samenwerking is. Er hoeft nog niet echt een 
volgende stap bij.  

Burgemeester Mark van Stappershoef: 
Bespeurt dat we bij de 3 K's moeten blijven als uitgangspunt.  
Wat we tot nu toe hebben bereikt is wel een uitdaging om samenwerking verder vorm te geven. 
Het is goed om vanuit de burger te denken. Voor welk probleem is wat we doen een oplossing? We 
moeten ons ook niet gek laten maken. De provincie daagt ons uit om na te denken of we klaar zijn voor de 
uitdagingen van de toekomst. Met de provincie is afgesproken dat we in 2019 een tussenevaluatie 
opmaken. 
Stelt voor om te kijken of we van dit gesprek chocola kunnen maken.  
De griffier geeft aan dat voor de verdere afhandeling van het voorstel even gekeken moet worden wat 
voor werkwijze passend is bij de problematiek. 
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3. Raadsvoorstel aanpassing verordening rechtspositie raads- en commissieleden en wethouders 
 
Standpunten fracties: 
LRG Vindt het een prima stuk. 
SP Vindt dat niet voorgesorteerd moet worden op papierloos vergaderen. 
 
Advies van de commissie: het raadsvoorstel kan als A-stuk naar de raadsvergadering. 
 
 
4. Raadsvoorstel informatiebeveiliging 
Standpunten fracties: 
LRG De toelichting heeft duidelijk gemaakt waarom het nodig is. De gevolgen zijn 

groot, als je de achterdeur niet goed dicht houdt. Dit geeft ook weer 
mogelijkheden om op samen te werken. Kan als A-stuk door. 

CDA Stelde de toelichting van de vorige vergadering erg op prijs. Kan door als A-stuk. 
VVD Het is een wettelijke verplichting. Hier kunnen we ook op samenwerken. Wat 

moet, dat moet. Maak er geen kind met een waterhoofd van. 
PvdA Er is over dit onderwerp ook een inleiding gegeven. De ciso wordt per pagina 

belangrijker. Het belang van veilige informatiebeheersing is evident, maar daar 
moeten we niet in doorslaan. Aan de ciso worden bevoegdheden toegekend die 
ongekend zijn. Laat dit geen instrument an sich worden. 

 
Advies van de commissie: het raadsvoorstel kan als A-stuk naar de raadsvergadering. 
 
5. Voortgang project democratische vernieuwing 
De burgemeester deelt mee dat we nadenken hoe we onze democratie krachtiger kunnen maken. Daar 
gaan we mee aan de slag. Ook bij de raad is er enthousiasme om dit onderwerp bij de kop te pakken. 
We gaan met een werkgroep aan de slag. We komen dan met concrete voorstellen om met de 
samenleving op een creatieve manier dit onderwerp bij de kop te pakken. 
 
6. Verslag commissie Algemene Zaken van 11 januari 2017 
Het verslag van de commissie wordt ongewijzigd vastgesteld. Er zijn geen ontwikkelingen rond de 
toezeggingenlijst. 
 
7. Inlichtingen van het college van burgemeester en wethouders  
Er zijn geen inlichtingen van het college. 
 
8. Vragen aan het college van burgemeester en wethouder 
Er zijn geen vragen aan het college. 
 
9. Stukken ter kennisname (zie bijlage) 
Er zijn geen ingekomen stukken. 
 
10.        Rondvraag 
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Johan Swaans attendeert op de lezing op 21 februari van Pieter Tops over het boek "De achterkant van 
Nederland". 
 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 21.10  uur. Aldus vastgesteld door de commissie Algemene Zaken 
van de gemeente Goirle in haar vergadering van 22 maart 2017.  
 
De voorzitter,     de griffier,   
  



 

 

 

 
Toezeggingenlijst Commissie AZ  15 februari 2017 
nr Datum Wat Wie Uiterste  afdoeningdatum Wijze afdoening 

1 11-1-2017 Informatieveiligheid en veiligheid: 
Afgesproken wordt dat via de 
agendacommissie gekeken wordt naar 
de mogelijkheid om in een 
informatiebijeenkomst met  de  
gemeenteraad nader te kijken naar 
vragen over informatieveiligheidsbeleid 
en privacy waardoor de risico's kunnen 
worden beperkt. 

agendacommissie   

2 23-11-2016 Raadsvoorstel marktverordening en 
marktgeldenverordening: bekijken of de 
kostentoerekening op het juiste niveau 
plaatsvindt. 

Wethouder Theo 
van der Heijden 

 We gaan het komende jaar gebruiken om de 
inkomsten en uitgaven te evalueren. 

3 23-11-2016 CDA vraagt of het college de 
uitgangspunten voor de onderhandeling 
over De Bakertand met  de raad wil 
delen.  In lijn met de eerdere toezegging 
in de raad wordt in één van de 
eerstvolgende commissies AZ informatie 
aangeboden, waar de gevraagde 
informatie bij zit.    

Burgemeester 
Mark van 
Stappershoef 

1ste kwartaal 2017  

  



 
 
Bladnummer Datum 
 11 januari 2017 

 

4 25-5-2016 PvdA geeft aan dat Tilburg een fair trade 
gemeente is en vraagt naar het beleid 
van de gemeente Goirle hieromtrent. 

  Om te komen tot een fair trade gemeente, heeft de 
gemeente is (in Tilburg) een (arbeidsintensief) traject 
opgezet met de middenstand, horeca etc.. De 
gemeente Goirle heeft geen middelen / specifiek 
beleid hieromtrent. Wij zullen ook bij de gemeenten 
Hilvarenbeek en Oisterwijk nagaan of en zo ja wat 
evt. in samenwerking kan worden opgepakt. 

 
 


